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Spørgsmål til skriftlig besvarelse stillet den 30. maj 2019 af 
Christoffer Røhl Andersen vedrørende Jødisk Filmfestival 
 
 
 
Spørgsmål 
Jeg er blevet bekendt med, at Jødisk Filmfestival er blevet bedt om at 
betale dele af deres tilskud tilbage. De er blevet bedt om at betale 
70.000 kr. tilbage af de 200.000 kr., de har modtaget.  
Det undrer jeg mig lidt over, da det klart fremgår af aftaleteksten 
nedenfor for Budget 2019, at de skal modtage 200.000 kr., og jeg går 
ud fra, det er det beløb vi fra budgetparterne har besluttet.  
 
Jødisk Filmfestival 
Parterne er enige om, at udbrede viden gennem film om jødiske 
kulturer og narrativer til alle interesserede unge og voksne gennem 
afholdelse af en filmfestival. 
Der afsættes: 
- 0,2 mio. kr. på service i 2019 
Parterne er enige om, at den jødiske filmfestival kan finansieres af 
festivalpuljen i 2020. 
  
Jeg håber, at forvaltningen kan gøre mig lidt klogere på hvor fejlen er. 
 
 
Svar 
Det er korrekt, at forvaltningen har kontaktet Jødisk Filmfestival for at 
gøre opmærksom på, at festivalen ved en fejl har fået såvel en aftale 
som en udbetaling, der er 70.000 kr. større end de 130.000 kr., der 
reelt blev bevilget i forbindelse med Budget 2019. 
 
I aftaleteksten om Budget 2019 står der 200.000 kr. til Jødisk 
Filmfestival, men i regnearket og afstemningsprogrammet står der 
130.000 kr. svarende til det budgetnotat, som lå på sagen. Det betyder, 
at der reelt kun er afsat 130.000 kr. i forbindelse med Budget 2019.  
 
Forvaltningen har ved en fejl taget udgangspunkt i aftaleteksten, da 
bevillingsbrevet til Jødisk Filmfestival blev skrevet. I aftaleteksten er 
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der rundet op til nærmeste million med en decimal. Det er en fejl, da 
der skal tages udgangspunkt den reelle bevilling. Med andre ord har 
forvaltningen givet festivalen tilsagn om 70.000 kr. mere end 
Borgerrepræsentationen har bevilliget. 
 
Forvaltningen har kontaktet Jødisk Filmfestival for at orientere 
festivalen om, at det korrekt bevilgede beløb er 130.000 kr. og ikke de 
200.000 kr., som festivalen har modtaget. Endvidere har forvaltningen 
forespurgt, om festivalen frivilligt vil tilbagebetale de 70.000 kr.  
 
Festivalen har oplyst, at man har været i god tro, og at festivalen har 
brugt pengene til afvikling af Jødisk Filmfestival, og derfor ikke har 
mulighed for at tilbagebetale de 70.000 kr. 
 
Forvaltningen vil tage spørgsmålet op på Kultur- og Fritidsudvalgets 
møde den 19. juni 2019. 
 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
Mette Touborg 

/Mads Kamp Hansen 
 
 
 


